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Lozing bedrijfsafvalwater Utexbel Ronse  -  Handhaving

De kwaliteit van de Molenbeek in Ronse is al jarenlang beneden alle peil. Voornamelijk de 
lozingen van het textielbedrijf Utexbel zijn verantwoordelijk voor die verontreiniging.

Het bedrijf had een milieuvergunning tot 14 augustus 2018. De lozing op de Molenbeek 
met verontreinigd water werd gedoogd in die vergunning. Nochtans hadden verschillende 
administraties en de provinciale milieuverguningscommissie in 2013 negatief geadviseerd 
tegen de lozing.

Het bedrijf vroeg in 2017 een nieuwe omgevingsvergunning aan. De deputatie besliste op 
15 maart 2018 de omgevingsvergunning deels te weigeren, deels te verlenen onder 
voorwaarden. De belangrijkste voorwaarden zijn dat niet geloosd mag worden op de 
Molenbeek. Er mag wel worden geloosd op de collector van de Molenbeek mits aangetoond 
kan worden dat de totale bedrijfsafvalwaterstroom voldoende afbreekbaar is voor 
aansluiting op de RWZI (rioolwaterzuiveringsinstallatie) en het bedrijf beschikt over een 
ondertekend saneringscontract voor lozing met Aquafin voor de aansluiting van het 
bedrijfsafvalwater op de riolering.

Het bedrijf tekende beroep aan tegen die beslissing. Het beroep werd verworpen op 9 
november 2018. Daarna trok het bedrijf naar de Raad voor Vergunningbetwistingen. Op 
10 september 2020 werd de vordering tot vernietiging verworpen.

Uit de historiek blijkt duidelijk dat het bedrijf in belangrijke mate verantwoordelijk is voor 
de verontreiniging van de Molenbeek én jarenlang geen inspanningen deed om een 
oplossing te zoeken voor de zuivering van het afvalwater.

1. Het bedrijf beschikt sinds 14 augustus 2018 niet over een vergunning voor de lozing 
op de Molenbeek. 

Welke handhavende maatregelen heeft de Vlaamse overheid sinds augustus 2018 al 
genomen? Graag een opsomming van de controles, datum, vastgestelde 
overtredingen, metingen, verslag inspecties en nacontroles.

2. Heeft de Milieu-inspectie sancties opgelegd aan het bedrijf? Graag een opsomming van 
de sancties, datum, type sancties en reactie bedrijf. 

3. Welke verdere stappen zal de minister ondernemen in het dossier?
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1. Het handhavingstraject is door de afdeling Handhaving opgestart in september 2018.
Het voornoemde bedrijf werd in de loop van 2018, 2019 en 2020 ambtshalve 
gecontroleerd. Er werden verschillende controlebezoeken uitgevoerd en het geloosde 
afvalwater werd bemonsterd. Ook andere aspecten van de bedrijfsvoering werden 
gecontroleerd.
Data controlebezoeken: 05/09/2018, 15/01/2019, 30/04/2019, 10/07/2019, 
24/07/2019 en 09/07/2020.
In de loop van dit traject werd door de exploitant een nota overhandigd i.v.m. 
exploitatierecht bij een hangende hernieuwingsaanvraag.

Recent heeft de afdeling Handhaving een verduidelijking omtrent de interpretatie van 
het begrip ‘exploitatierecht’ ontvangen, en namen ze kennis van het arrest van de Raad 
voor Vergunningsbetwistingen, waardoor de behandeling van de hernieuwingsaanvraag 
als definitief kan worden beschouwd en de verdere afhandeling van het dossier kan 
doorgaan.

2. Tijdens het hierboven vermeldde handhavingstraject werd de exploitant mondeling 
aangemaand tijdens een controlebezoek met voor gevolg het voorleggen van de eerder 
aangehaalde nota over het exploitatierecht.

3. De vergunning bevat de voorwaarde dat het water door Aquafin gezuiverd moet 
worden. Uit overleg met Aquafin blijkt echter dat zich daar nog een aantal problemen 
stellen die uitgeklaard moeten worden. Daartoe heeft mijn kabinet een overleg 
georganiseerd met de diverse betrokken partijen, zijnde VMM, Aquafin en het bedrijf 
in kwestie, om de probleemstelling helder te krijgen en oplossingsrichtingen te zoeken. 
Op een recent overleg werd afgesproken dat het bedrijf voor zijn andere vestiging 
(Snoecklaan) een onderzoek zal starten in samenwerking met WaterCircle om zo te 
zoeken naar de best beschikbare techniek om problematische deelstromen in het 
afvalwater aan te pakken, alsook met sterke aandacht voor waterhergebruik, zodat de 
knelpunten daadwerkelijk opgelost kunnen worden. Dit alles zou er toe kunnen  leiden 
dat er voldoende capaciteit op de RWZI vrijkomt voor de voorliggende vestiging 
(Ninovestraat). 


